



الفعل وفاعله

❖ ماذا فعل الرب اليوم؟ شفى مجنوناً وأعمى وأخرس فماذا كان رد الفعل؟ قال الجمع: "ألعل هذا هو ابن داود" واما القادة فقالوا "هذا لا يخرج الشياطين إلا ببعلزبول رئيس الشياطين".

❖ لماذا هذا التناقض الواضح في الحكم على نفس الفعل؟ هل هو بسبب الفعل نفسه أم الفاعل؟

❖ أما عن أفعال المسيح – فقد قيل عنه أنه "عمل كل شيء حسناً" وأنه "جال يصنع خيراً".

❖ أما عن الفاعل – فهذا شيء آخر – فلماذا لم يقبلوه؟ سوف نختار هنا سببين يتعلقان بشخص المسيح وسببين يتعلقان بتعليمه:

الأول: أن المسيح كان من الناصرة "أمن الناصرة يمكن أن يكون شيء صالح" وهي في منطقة الجليل "انظر أنه لم يقم نبي من الجليل".

الثاني: أنه غير متعلم "كيف هذا يعرف الكتب وهو لم يتعلم".

الثالث: أنه أذان خطاياهم "من منكم بلا خطية".

الرابع: أنهم محبوبون للمال "وكان الفريسيون يسمعون هذا كله وهم محبوبون للمال فاستهزأوا به".

❖ والآن فلننظر إلى أنفسنا – هل نرفض الفعل أم فاعله؟ هل نرفض لأسباب شخصية تتعلق بالموطن أو مستوى التعليم أو المستوى الإجتماعي؟ هل نرفض بسبب خطايانا وشهواتنا أو المال؟

❖ ماذا يقول لنا الرب؟ لقد قال "لاتقاوموا الشر" فما بالنا إن كنا نقاوم الخير؟ قال أيضاً ليوحنا تلميذه حين أراد أن يمنع واحداً يخرج الشياطين بإسم المسيح دون أن يتبعه فقال له "لا تمنعوه".

❖ قال معلمنا بولس أيضاً "سواء أكان بعلة أم بحق ينادى بالمسيح وبهذا أنا أفرح".

The deed; and who did it

❖ What did the Lord do in today's Gospel? He healed one who was demon-possessed, blind and mute. What was the reaction? The multitudes said "could **this be the Son of David?**" but the leaders said "**this fellow does not cast out demons except by Beelzebub**".

❖ Why that clear contradiction concerning the same deed? Is it because of the deed itself, or the doer?

❖ About the deeds of Christ, it was said about Him "**He has done all things well**" and "**He went about doing good**".

❖ But about Christ who did them, that was another issue. So, why did they refuse Him? We will choose here two causes concerning His Person; and two other causes concerning His teachings:

First: Christ was from Nazareth "**can anything good come out of Nazareth**". It was a town of Galilee "**No prophet has arisen out of Galilee**".

Second: He was not educated "**How does this Man know letters having never studied**".

Third: He condemned their sins "**he who is without sin among you let him throw a stone at her first**".

Fourth: they were lovers of money "**now the Pharisees, who were lovers of money also heard all these things, and they derided Him**".

❖ Let us now look to ourselves "do we refuse the deed itself, or that who did it? Do we refuse for personal causes concerning the original country, the level of education, or the social level? Do we refuse because of our sins, lusts or money?"

❖ What does the Lord say to us? He said "not to resist an evil person". So, how about us when we resist the good deeds? He also said to John, when he wanted to forbid someone who cast out demons in the name of Christ because he did not follow them; He said to him "do not forbid him".

❖ Saint Paul also said "Only that in every way, whether in pretense or in truth, Christ is preached and in this I rejoice".

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthony@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service schedule	جدول مواعيد الخدمة			
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعتراقات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 3 - KG)
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس ألحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

1. تحتفل التربية الكنسية بعيد جميع القديسين يوم السبت القادم ويتخللها تناول الطعام - وتستمر حتى العشية.
2. نرجو مراعاة عدم الإساءة إلى قداسة الكنيسة وذلك بعدم السماح بملابس غير لائقة أو عليها صور شياطين أو غير مناسبة.
3. يوافق أيضاً يوم السبت القادم تذكار نياحة القديس الأنبا رويس ونياحة القديسة الأم إيريني.
4. يلجأ البعض منا - ربما من الأطفال - إلى وضع أشياء في فتحة أى من أبواب الكنيسة المؤدية للخارج حتى يسهل عليه الرجوع - رجاء بالبحاح أن لا يحدث هذا وأن ننبه أطفالنا إلى هذا - فهذا يكلف الكنيسة تكاليف عالية لإصلاح الأبواب.
5. إقترب موعد البازار السنوي وتحتاج الكنيسة إلى متطوعات ومتطوعين - الرجاء الإتصال بجيهان ونيس 571-7520 (514).
6. يعقد الإجتماع الشهري للأسرة المسيحية يوم الأحد القادم 1 نوفمبر من 6 - 8 مساءً، ويحدثنا فيه د. عادل حبيب حول `كيف نجعل حياتنا العائلية أكثر ثراءً`.

CHURCH NEWS

1. The Sunday school will celebrate the feast of All Saints next Saturday (food will be served during). The celebration will take place till the vespers prayer.
2. You are requested to respect the holiness of the church by not permitting any inconvenient clothes with demons pictures or costumes that are not suitable for the church.
3. Next Saturday will be the commemoration of the departure of the Saint Reweis and also of Tamav Irinie.
4. Some people, may be children, put things in the church's door openings (the exit doors) in order to re-enter the church from the same door, we consistently request you not to do this thing and to make the children aware that this act costs the church high expenses to fix the doors.
5. The Annual Bazaar of the Church is approaching and the Church needs volunteers. To participate please call Gehane Wanis at (514) 571-7520.
6. The Christian family meeting will be next Sunday, November 1, and the speaker Dr. Adel Habib will speak about ``how can we make our family life more valuable``.